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PROTOKÓŁ 
z XVIII Sesji Rady Gminy Kołbaskowo 

w dniu 15 maja 2020 r. 
 
Obrady XVIII sesji Rady Gminy Kołbaskowo kadencji 2018 – 2023 odbyły się 15 maja 2020 r. w 
sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Przecławiu. Sesję o godz. 
12.40. otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Dorota Trzebińska. 
Zgodnie z listą obecności w obradach XVIII Sesji Rady Gminy Kołbaskowo uczestniczyli radni: 
Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Monika Jacyna, Mateusz Jakubowski, Tomasz Kufel, 
Izabela Lis, Grzegorz Małowiecki, Krzysztof Przewoźniak, Czesława Ratajczyk, Małgorzata Rychel 
Anna Sypniewska, Iwona Szuszkiewicz, Zbigniew Szczuplak, Dorota Trzebińska i Roman 
Woźniak.   

W obradach uczestniczyli również: 
1. Małgorzata Schwarz – Wójt Gminy 
2. Izabella Tyszka –Skarbnik Gminy 
3. Adrianna Weretyńska-Nowak – Zastępca Skarbnika 
4. Janusz Kwidziński – Sekretarz Gminy 
5. Jerzy Adamiec – Radca Prawny 

Listy obecności stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Porządek dzienny: 
1. Sprawy regulaminowe 
2. Stwierdzenie quorum, 
3. Zastrzeżenia i poprawki do protokołu z XVII sesji Rady Gminy. 
4. Zatwierdzenie porządku dziennego. 
5. Sprawozdanie z funkcjonowania Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Kołbaskowie za 

2019 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kołbaskowo na 2020 r.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/164/2019 Rady Gminy 

Kołbaskowo z dnia 16 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Kołbaskowo na lata 2020-2029. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości wskazanych 
przedsiębiorców, których wysokość przychodów uległa obniżeniu w związku z 
ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu płatności rat podatku od 
nieruchomości wskazanym przedsiębiorcom, których wysokość przychodów uległa 
pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z 
powodu COVID-19. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy 

Gminą Kołbaskowo, a osoba prawną. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oraz 

ustanowienie służebności gruntowej. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty oraz stawki tej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
położonych na terenie Gminy Kołbaskowo oraz warunków i trybu składania deklaracji 
za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia 
zasad i warunków sytuowania na terenie Gminy Kołbaskowo obiektów małej 
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architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich 
gabarytów, standardów jakościowych oraz materiałów budowlanych z jakich mogą być 
wykonane. 

17. Informacja Wójta Gminy Kołbaskowo z działalności za I kwartał 2020 roku. 
18. Wolne wnioski i zapytania. 
19. Zakończenie obrad. 

 
Punkt 1: 
Otwarcie sesji. 
Przewodnicząca Rady Gminy powitała wszystkich zebranych w sali Gminnego Ośrodka Kultury, 
Sportu i Rekreacji. Radnych, Wójta Gminy Kołbaskowo Panią Małgorzatę Schwarz, Sekretarza 
Gminy Kołbaskowo Pana Janusza Kwidzińskiego oraz obecne na sesji nowo mianowane: 
Skarbnika Gminy Kołbaskowo Panią Izabellę Tyszkę i Zastępcę Skarbnika Panią Adriannę 
Weretyńską-Nowak. Przewodnicząca pogratulowała wyboru na te stanowiska i wyraziła nadzieję 
na wieloletnią i owocną współpracę. 
 
Punkt 2: 
Stwierdzenie kworum 
Przewodnicząca Rady Gminy oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 
15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi kworum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  
 
Punkt 3: 
Zastrzeżenia i poprawki do protokołu z XVII sesji Rady Gminy Kołbaskowo. 
Nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń do protokołu z XVII sesji Rady Gminy Kołbaskowo.  
 
Punkt 4: 
Zatwierdzenie porządku dziennego 
Przewodniczący Komisji Budżetowej radny Tomasz Kufel złożył wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie odstąpienia od dochodzenia należności o 
charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie Kołbaskowo lub jej jednostkom 
organizacyjnym w stosunku do podmiotów, których wysokość przychodów uległa obniżeniu w 
związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 oraz 
projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2020 r. na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy obiekcie zabytkowym wpisanym do rejestru zabytków. 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie odstąpienia 
od dochodzenia należności o charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie Kołbaskowo 
lub jej jednostkom organizacyjnym w stosunku do podmiotów, których wysokość przychodów 
uległa obniżeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z 
powodu COVID-19. 
Wyniki głosowania:  
ZA (15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, 
Zbigniew Szczuplak. 

Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie udzielenia 
dotacji w 2020 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy obiekcie 
zabytkowym wpisanym do rejestru zabytków 
Wyniki głosowania:  
ZA (15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
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Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, 
Zbigniew Szczuplak 
 
Porządek obrad po zmianach: 
Porządek dzienny: 

1. Sprawy regulaminowe 
2. Stwierdzenie quorum, 
3. Zastrzeżenia i poprawki do protokołu z XVII sesji Rady Gminy. 
4. Zatwierdzenie porządku dziennego. 
5. Sprawozdanie z funkcjonowania Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Kołbaskowie za 

2019 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kołbaskowo na 2020 r.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/164/2019 Rady Gminy 

Kołbaskowo z dnia 16 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Kołbaskowo na lata 2020-2029. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości wskazanych 
przedsiębiorców, których wysokość przychodów uległa obniżeniu w związku z 
ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu płatności rat podatku od 
nieruchomości wskazanym przedsiębiorcom, których wysokość przychodów uległa 
pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z 
powodu COVID-19. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy 

Gminą Kołbaskowo, a osoba prawną. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oraz 

ustanowienie służebności gruntowej. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty oraz stawki tej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
położonych na terenie Gminy Kołbaskowo oraz warunków i trybu składania deklaracji 
za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia 
zasad i warunków sytuowania na terenie Gminy Kołbaskowo obiektów małej 
architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich 
gabarytów, standardów jakościowych oraz materiałów budowlanych z jakich mogą być 
wykonane. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od dochodzenia należności o charakterze 
cywilnoprawnym przypadających Gminie Kołbaskowo lub jej jednostkom 
organizacyjnym w stosunku do podmiotów, których wysokość przychodów uległa 
obniżeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z 
powodu COVID-19. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2020 r. na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy obiekcie zabytkowym wpisanym do rejestru 
zabytków 

19. Informacja Wójta Gminy Kołbaskowo z działalności za I kwartał 2020 roku. 
20. Wolne wnioski i zapytania. 
21. Zakończenie obrad. 
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Punkt 5: 
Sprawozdanie z funkcjonowania Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Kołbaskowie za 
2019 rok. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że w związku z utrzymującym się stanem pandemii 
sprawozdanie zostało radnym dostarczone odpowiednio wcześniej za pomocą poczty 
elektronicznej. Radni zostali poproszeni o przekazywanie ewentualnych pytań do Dyrektora 
Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Rosówku również drogą mailową. Do dnia dzisiejszego 
żadne zapytania ani uwagi do przedmiotowego sprawozdania nie wpłynęły. Przewodnicząca 
stwierdziła, że sprawozdanie zostało przygotowane obszernie w sposób czytelny i zawierało 
odpowiedzi na wszystkie pytania. Działalność ZWiK-u przedstawiono w sposób wyczerpujący i 
rzetelny. 
Zapytań ani uwag do przedmiotowego sprawozdania nie zgłoszono. 
Sprawozdanie z funkcjonowania Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Kołbaskowie za 2019 rok 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 6: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kołbaskowo na 2020 r. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej radny Tomasz Kufel poinformował, że przedmiotowy 
projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez członków Komisji Budżetowej. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, 
Zbigniew Szczuplak 
Uchwała nr XVIII/203/2020 w sprawie zmian w budżecie Gminy Kołbaskowo na 2020 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 7: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/164/2019 Rady Gminy Kołbaskowo z 
dnia 16 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Kołbaskowo na lata 2020-2029. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej poinformował, że przedmiotowy projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez członków Komisji Budżetowej. 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, 
Zbigniew Szczuplak 
Uchwała nr XVIII/204/2020 w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/164/2019 Rady Gminy 
Kołbaskowo z dnia 16 grudnia 2019 roku w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Kołbaskowo na lata 2020-2029 stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Punkt 8: 
Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości wskazanych 
przedsiębiorców, których wysokość przychodów uległa obniżeniu w związku z 
ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej poinformował, że projekt uchwały dyskutowany był przez 
członków Komisji Budżetowej, którzy wprowadzili do przedmiotowego projektu poprawki. 
Powierzchnia handlowa lokali, których dotyczy projekt uchwały zmieniona została z 2 tysięcy 
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metrów na 500 metrów kwadratowych i w takiej postaci projekt został pozytywnie 
zaopiniowany przez członków Komisji Budżetowej. 
Wójt Małgorzata Schwarz poinformowała o dwóch autopoprawkach, które zostały wprowadzone 
do przedmiotowego projektu, a dotyczyły podstawy prawnej obejmującej Dz. U. z 2020 roku poz. 
713 i zmiany w paragrafie drugim ustępie drugim gdzie pierwszy wers brzmi: „W przypadku 
przedsiębiorcy, który rozpoczął działalność po 1 maja 2019 r.[…]”.  
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, 
Zbigniew Szczuplak 
Uchwała nr XVIII/205/2020 w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości 
wskazanych przedsiębiorców, których wysokość przychodów uległa obniżeniu w związku 
z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19 stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 9: 
Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia terminu płatności rat podatku od 
nieruchomości wskazanym przedsiębiorcom, których wysokość przychodów uległa 
obniżeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z 
powodu COVID-19. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej poinformował, że również na dzisiejszym posiedzeniu 
członkowie Komisji Budżetowej pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały z poprawkami. Słowo 
„pogorszeniu” zastąpiono słowem „obniżeniu” zarówno w treści uchwały jaki w załącznikach. 
Wójt Małgorzata Schwarz poinformowała, że wprowadzono również zmiany w podstawie 
prawnej Dz. U. z 2020 roku poz. 713 oraz zmiany w paragrafie drugim ustępie drugim pierwszy 
wers brzmi: „W przypadku przedsiębiorcy, który rozpoczął działalność po 1 maja 2019 r.[…]”. 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, 
Zbigniew Szczuplak 
Uchwała nr XVIII/206/2020 w sprawie przedłużenia terminu płatności rat podatku od 
nieruchomości wskazanym przedsiębiorcom, których wysokość przychodów uległa 
obniżeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z 
powodu COVID-19 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 10: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości. 
Przewodnicząca Komisji Gospodarczej radna Izabela Lis poinformowała o pozytywnym 
zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
położonej w obrębie Siadło Dolne. 
Zapytań ani uwag do przedmiotowego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wyniki głosowania:  
ZA (15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, 
Zbigniew Szczuplak 
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Uchwała nr XVIII/207/2020 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 11: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości pomiędzy Gminą 
Kołbaskowo, a osobą prawną. 
Przewodnicząca Komisji Gospodarczej poinformowała, że członkowie Komisji pozytywnie 
zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały. Gmina Kołbaskowo posiada działkę nr 136/4, a 
osoba prawna działkę nr 166/1, obie położone w Kołbaskowie. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
ZA (15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, 
Zbigniew Szczuplak 
Uchwała nr XVIII/208/2020 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 
pomiędzy Gminą Kołbaskowo, a osobą prawną stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 12: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oraz 
ustanowienie służebności gruntowej. 
Przewodnicząca Komisji Gospodarczej poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu 
przedmiotowego projektu uchwały. Nieruchomości położone są w obrębie Karwowa oraz 
Przecławia. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
ZA (15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, 
Zbigniew Szczuplak 
Uchwała nr XVIII/209/2020 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oraz 
ustanowienie służebności gruntowej załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 13: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty oraz stawki tej opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej poinformował, że członkowie komisji dość długo 
debatowali nad projektem uchwały i dokonali w nim kilku zmian. Wykreślony został w 
paragrafie pierwszym ustęp trzeci. W związku z wykreśleniem tego ustępu zmieniony zostaje 
paragraf pierwszy ustęp drugi punkt pierwszy, który otrzymuje brzmienie: „Dokonuje się 
wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na podstawie 
ilości m³ średniomiesięcznego zużycia wody w roku kalendarzowym, poprzedzającym złożenie 
deklaracji, według wskazań wodomierzy stanowiących podstawę do rozliczeń z 
przedsiębiorstwem wodociągowo-kanalizacyjnym”. Przewodniczący Komisji podał stawki 
zaproponowane przez radnych w odniesieniu do poszczególnych usług związanych z odbiorem 
odpadów komunalnych. Po wprowadzonych zmianach projekt uchwały uzyskał pozytywną 
opinię członków Komisji Budżetowej. 
Przewodnicząca Komisji Gospodarczej poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu 
przedmiotowego projektu uchwały wraz z poprawkami przedstawionymi wcześniej przez 
Przewodniczącego Komisji Budżetowej. 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że jest to zawsze trudny temat ale taki, którego ominąć nie 
możemy. Nie było łatwo wypracować metody poprzednim razem i nie było łatwo teraz, ale jakiś  
model musiał być wybrany i będzie musiał być przez mieszkańców przyjęty. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
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Wyniki głosowania:  
ZA (13), PRZECIW (1), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, Grzegorz 
Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, 
Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel 
PRZECIW: Zbigniew Szczuplak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ: Bożena Grzybowska 
Uchwała nr XVIII/210/2020 w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty oraz stawki tej 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Punkt 14: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
położonych na terenie Gminy Kołbaskowo oraz warunków i trybu składania deklaracji za 
pomocą środków komunikacji elektronicznej. 
Przewodnicząca Komisji Gospodarczej poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu 
przedmiotowego projektu uchwały wraz z poprawką polegającą na wykreśleniu zdania o ilości 
wody bezpowrotnie zużytej. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, Grzegorz 
Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, 
Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ: Bożena Grzybowska 
Uchwała nr XVIII/211/2020 w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
położonych na terenie Gminy Kołbaskowo oraz warunków i trybu składania deklaracji za 
pomocą środków komunikacji elektronicznej stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 15: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi. 
Przewodnicząca Komisji Gospodarczej poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 
uchwały. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, 
Zbigniew Szczuplak 
Uchwała nr XVIII/212/2020 w sprawie uchwalenia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 16: 
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia 
zasad i warunków sytuowania na terenie Gminy Kołbaskowo obiektów małej architektury, 
tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów 
jakościowych oraz materiałów budowlanych z jakich mogą być wykonane. 
Przewodnicząca Komisji Gospodarczej poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 
uchwały. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
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ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ: Mateusz Jakubowski 
Uchwała nr XVIII/213/2020 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 
ustalenia zasad i warunków sytuowania na terenie Gminy Kołbaskowo obiektów małej 
architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, 
standardów jakościowych oraz materiałów budowlanych z jakich mogą być wykonane 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 17: 
Podjęcie uchwały w sprawie odstąpienia od dochodzenia należności o charakterze 
cywilnoprawnym przypadających Gminie Kołbaskowo lub jej jednostkom organizacyjnym 
w stosunku do podmiotów, których wysokość przychodów uległa obniżeniu w związku z 
ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19. 
Przewodniczących Komisji Budżetowej poinformował, że projekt uchwały po wprowadzeniu 
poprawek polegających na zastąpieniu słowa „pogorszeniu” na „obniżeniu” i zastąpieniu słowa 
„płynność finansowa„ na „wysokość przychodów” została zaopiniowana pozytywnie. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (15), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Mateusz Jakubowski, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, 
Zbigniew Szczuplak 
Uchwała nr XVIII/214/2020 w sprawie odstąpienia od dochodzenia należności o 
charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie Kołbaskowo lub jej jednostkom 
organizacyjnym w stosunku do podmiotów, których wysokość przychodów uległa 
obniżeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z 
powodu COVID-19 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 18: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji w 2020 r. na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy obiekcie zabytkowym wpisanym do rejestru 
zabytków. 
Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetowej. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ: Mateusz Jakubowski 
 
Punkt 19: 
Informacja Wójta Gminy Kołbaskowo z działalności za I kwartał 2020 roku. 
Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie obrad. 
Informacja Wójta Gminy Kołbaskowo z działalności za I kwartał 2020 roku stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
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Punkt 20: 
Wolne wnioski i zapytania. 
Radna Czesława Ratajczyk złożyła wniosek o przygotowanie, przez Wójta Gminy Kołbaskowo, 
uchwały w sprawie przekształcenia Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołbaskowie w 
Centrum Usług Społecznych. Dzięki temu powstanie instytucja, której będzie można powierzyć 
zadania realizowane przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej i inne jednostki gminne. 
Centrum może zajmować się organizacją społeczności lokalnej oraz aktywizacją mieszkańców. 
W tej chwili te zadania realizowane są przez wiele podmiotów takich jak GOPS, Gminna Komisja 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, czy świetlice środowiskowe. Utworzenie Centrum 
pozwoli skupić wszystkie funkcje w jednej jednostce i pozwoli na zaoszczędzenie środków w 
budżecie. 
Radna Czesława Ratajczyk zapytała o możliwość przywrócenia zjazdu dla wózków i rowerów na 
ścieżce do ogródków działkowych w Przecławiu. Zjazd był usytuowany przy drodze krajowej nr 
13 naprzeciwko Gminnego Ośrodka Kultury Sportu i Rekreacji w Przecławiu. Posiadacze działek 
cały czas o to wnioskują gdyż potrzebują tego zjazdu również dla kosiarek i pozostałego sprzętu 
ogrodniczego. 
Wójt odpowiedziała, że zjazd który funkcjonował w tym miejscu wcześniej to był tzw. dziki zjazd 
i nie mógł zostać usankcjonowany gdyż w przepisach prawa budowlanego są określone 
konkretne spadki dla takich zjazdów czy dla wózków czy dla wózków inwalidzkich. Zjazd nie 
spełniał warunków. Przebudowa będzie wymagała dodatkowych środków, o które będziemy 
wnosić do Rady gdyż trzeba tam będzie zrobić nowy projekt techniczny. Trzeba będzie zająć 
większy teren na wybudowanie zjazdu, żeby kąty nachylenia się zgadzały. Więc trzeba zacząć od 
nowa. Wystąpić o określenie warunków technicznych i na nowo przebudowywać całe przejście. 
Przewodnicząca Rady zapytała ile to może potrwać. 
Wójt odpowiedziała, że przygotowanie projektu technicznego, pozwolenie na budowę oraz 
zapewnienie środków w budżecie, do roku. 
Radna Ratajczyk zapytała, czy to przejście należy do dróg krajowych? 
Wójt potwierdziła i poinformowała, że wszystko, co było robione, na tym odcinku drogi czyli 
martwe pole i aktualna sytuacja to konsensus rozmów z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i 
Autostrad. Wójt poprosiła, aby mieć na uwadze, że ta droga najprawdopodobniej starci status 
drogi krajowej po wybudowaniu obwodnicy Przecława i Warzymic. Aktualny plan zakłada, że 
obwodnica będzie się kończyła za Przecławiem, czyli nie będzie budowany węzeł Smętowice-
Siadło Górne, gdyż ten węzeł plus autostrada znalazł się w koncepcji obejścia zachodniego dla 
Szczecina oraz w etapie budowy obwodnicy dla Kołbaskowa. Po wybudowaniu obwodnicy 
będzie to droga gminna i wtedy będziemy mogli określać dowolnie warunki. Będzie to szybsze i 
tańsze rozwiązanie. Ale decyzja będzie należała do radnych. 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że nie jest przekonana, czy to będzie szybsze rozwiązanie. 
Wójt poinformowała, że rok minimum zajmą prace przygotowawcze do przebudowy tego zejścia. 
Radna Lis zapytała, czy wiadomo, kiedy ruszy budowa obwodnicy? 
Wójt odpowiedziała, że w marcu miał być ogłoszony przetarg. Prace w terenie planowane są w 
przyszłym roku. 
Radni zaproponowali, aby zamieścić informację o sytuacji dotyczącej braku zjazdu na działki w 
portalach społecznościowych i gazetach gminnych. 
Wójt stwierdziła, że ta informacja była wielokrotnie udzielana na ramach prasy gminnej oraz na 
stronach internetowych, a także osobom prywatnym, które występowały z zapytaniem w tej 
sprawie. 
Wójt stwierdziła, że wniosek radnej Ratajczyk w sprawie utworzenia Centrum Usług 
Społecznych jest zasadny. 
Radny Mateusz Jakubowski zapytał o odcinek drogi nad Odrą w Kurowie, przy końcowych 
domach, jak wygląda sprawa z remontem tej ulicy? 
Wójt odpowiedziała, że ten teren obejmuje plan miejscowy, który wskazuje określone parametry 
i żeby cokolwiek tam zrobić musimy się tych parametrów trzymać. Może to być tylko i wyłącznie 
ciąg pieszo-jezdny. Na ten moment możemy tylko to utwardzić i zabezpieczyć, ale o 
przebudowie, o jaką wnioskuje jedna z mieszkanek, mowy być nie może. A remont jest już 
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zlecony. Jeśli chodzi o przebudowę drogi Siadło-Kurów to było troszeczkę problemów gdyż 
okazało się, że w Siadle Dolnym pozwolenie ma jeszcze inny podmiot. Pozwolenie na budowę 
było z 2006 roku musieliśmy tutaj negocjować, pertraktować. Mamy nadzieję, że ruszymy z tymi 
pracami do końca tego roku, bo jest to również inwestycja dofinansowywana ze środków Unii 
Europejskiej. Również problem był ze ścieżką rowerową na odcinku Przecław – Karwowo. 
Pertraktowaliśmy z Polskimi Kolejami Państwowymi na temat udzielenia odstępstwa od 
wymogów odległościowych. Ostatecznie udało się tę zgodę uzyskać i prace projektowe są na 
finiszu. Trochę przedłużyły się prace, jeśli chodzi o szlak rowerowy po linii kolejki wąskotorowej. 
W związku z sytuacją pandemii w całej Europie jeszcze nie została podpisana umowa z 
INTERREGIEM V A na tę inwestycję. Jednak wszystkie zmiany, o jakich mówiliśmy, czyli 
zwiększenie środków na realizację tego projektu udało nam się uzyskać. Na ten moment 
czekamy na podpisanie umowy. 
Radny Krzysztof Przewoźniak zapytał o pismo Wojewody Zachodniopomorskiego w sprawie 
wszczęcia postępowania nadzorczego obejmującego uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Kołbaskowo. 
Wójt Małgorzata Schwarz poinformowała, że wszczęte zostało postepowanie nadzorcze, ale w 
wyniku tego postępowania nie stwierdzono żadnych mankamentów natury prawnej i regulamin 
został już opublikowany. 
Radna Izabela Lis zapytała, co z nakładkami na drodze Ustowo-Kurów. 
Wójt odpowiedziała, że nie było możliwości spotkania ze Starostą ze względu na trwający stan 
pandemii. Wójt poinformowała, że w dniu dzisiejszym po sesji jest umówiona rozmowę 
telefoniczną ze Starostą. Radni muszą mieć jednak świadomość, że część środków została, przez 
projekt Barnisław, z tych remontów zdjęta. Zobaczymy jak będą rozmowy przebiegały. Wójt 
przypomniała, że widzi cały czas problem, jeśli chodzi o Ustowo i zrobienie tej nakładki, w 
odwodnieniu tego odcinka. Podstawowy problem zgłaszany przez mieszkańców to opryskiwanie 
domów wodą z tego powodu, że nie ma tam odwodnienia. Zrobienie nakładki mogłoby tylko 
pogorszyć sytuację. 
Przewodnicząca Rady poprosiła, Wójta o skrótowe przedstawienie sytuacji na terenie gminy w 
związku z trwającą pandemią. 
Wójt poinformował, że tak jak i większość obywateli Urząd Gminy jest zaskakiwany 
komunikatami władz o kolejnych zniesionych obostrzeniach. Niekoniecznie, jako gmina, 
jesteśmy w stanie tak szybko reagować i tak szybko przygotowywać procedury otwarcia 
wszystkich obiektów. W tym momencie otwarte są boiska, udostępnione, zgodnie z 
rozporządzeniem, dla sześciu osób. Są to Orliki, boisko przy Szkole Podstawowej w Przecławiu i 
boisko na Alei Ksztanowej. Od 25 maja te boiska będą już dostępne dla większych grup. Również 
od 25 mają będą uruchomione przedszkola, co wiąże się z przygotowaniem olbrzymiej ilości 
procedur i olbrzymią ilością oświadczeń od rodziców, aby te placówki mogły działać bezpiecznie 
i nie powodować zagrożeń dla zdrowia i bezpieczeństwa. Wiąże się to również ze sporymi 
wydatkami z budżetu gminy na środki ochrony osobistej, na środki do dezynfekcji. Na ten 
moment środki obiecane przez Ministerstwo Edukacji nie dotarły, może dotrą do 25 maja. Będą 
powoli uruchamiane świetlice środowiskowe, przygotowywane są procedury. Dyrektorzy szkół 
przygotowują placówki do zajęć opiekuńczo-wychowawczych oraz w związku z pomocą 
psychologiczną dla dzieci. Ruszy ona zgodnie ze wskazaniami ministerstwa od najbliższego 
poniedziałku, czyli od 18 maja. 
Przewodnicząca Rady zapytała i ilość osób na kwarantannie. 
Wójt odpowiedziała, że wszyscy przebywający na kwarantannie na terenie Hotelu Silver ją 
zakończyli. W trakcie okazało się, że jedna osoba była zarażona i została przewieziona do 
szpitala na ulicy Arkońskiej w Szczecinie. Ze statystyk, które otrzymujemy codziennie wynika, że 
na terenie gminy nie ma żadnych zachorowań. Osób w kwarantannie jest 23 i jedna osoba 
poddana nadzorowi epidemiologicznemu. 
Omówiono procedurę zapewnienia możliwości odbycia kwarantanny dla osób przekraczających 
granicę w Kołbaskowie. 
Przewodnicząca Rady przypomniała, że 31 maja mija termin składania oświadczeń majątkowych 
przez radnych. 
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Wójt podziękowała wszystkim biorącym udział w posiedzeniu za pomoc w akcji szycia maseczek 
dla mieszkańców Gminy Kołbaskowo. Dzięki wszystkim osobom szyjącym, a było ich ponad 
trzydzieści osób, oraz zaangażowaniu wielu kolejnych osób udało się wyprodukować 10 tysięcy 
maseczek i przyczyniają się do tego, że mamy zero zachorowań. Podziękowania należą się 
również sołtysom, którzy zaangażowali się w dystrybucję tych maseczek. 
Przewodnicząca Rady podziękowała w imieniu mieszkańców, Pani Wójt, za to ,że taka akcja 
została podjęta. 
Wójt poinformowała, że została ogłoszony rządowy program 200 przystanków na lata 2020-
2025 gdzie Ministerstwo Infrastruktury wspólnie z PKP ma przeznaczyć milion złotych na 
budowę 200 przystanków na terenie całego kraju. Wnioski, które składaliśmy od dawna, 
dotyczące lokalizacji przystanków na terenie gminy Kołbaskowo pod kątem kolei 
metropolitalnej, ale również pod kątem ruchu transgranicznego Szczecin-Berlin, zostały wzięte 
pod uwagę i znalazły się w tej dwusetce. Będzie to przystanek Przecław-Warzymice, na granicy 
ze Szczecinem drugi i trzeci przystanek w Kołbaskowie, gdzie będzie również możliwa zawrotka 
i podróż koleją do Szczecina. Wnioskowaliśmy również, aby Kołbaskowo, wraz z Przecławiem i 
Warzymicami, wciągnąć w trasę wiodącą do Goleniowa na lotnisko, więc może w przyszłości uda 
się również taką trasę mieszkańcom Gminy Kołbaskowa zapewnić. 
 
Punkt 21: 
Zamknięcie sesji. 
W związku z realizacją wszystkich punktów zaplanowanego porządku obrad Przewodnicząca 
Rady Gminy o godz. 13.45. zamknęła obrady XVIII Sesji Rady Gminy Kołbaskowo. 
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